
Záznam 
 

z VI. zasadnutia Komisie obchodu, služieb, cestovného ruchu a regionálneho 
rozvoja zo dňa 25.11.2021  

 
v Galante dňa 25.11.2021 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
  
 Predseda komisie Mgr. László Biró v úvode privítal všetkých členov komisie, 
otvoril zasadnutie a predložil návrh programu rokovania. Nakoľko sa rokovania 
zúčastnil aj p. Smrtník, zástupca OZ Shalom, bod č. 5 bol presunutý na začiatok 
zasadnutia. Takto upravený program (viď nižšie) členovia komisie jednomyseľne 
schválili.  
 

25.11.2021 o 14,00 hod. 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Žiadosť o pridelenie priestorov pre stálu expozíciu „História židovskej kultúry 

v Galante“ 
3. Činnosť TsMG – ústna informatívna správa 
4. Pohrebiská v Galante - informatívna správa  
5. Návrh na vyhlásenie OVS na nebytový priestor na ul. Hlavná č. 946 v správy 

spoločnosti Bysprav spol. s r.o. (Bepon) 
6. TC Galandia – informatívna správa o rekonštrukcii (ORVaSSÚ) 
7. TC Galandia – fin. plán, pohyby na účtoch (Galandia s.r.o.) 
8. Návrh VZN mesta Galanta č. .../2021, o miestnom poplatku za rozvoj, ktorým sa 

mení a dopĺňa VZN mesta Galanta č. 12/2019 v znení VZN mesta Galanta                      
č. 13/2020.  

9. Návrh VZN mesta Galanta č. .../2021, o podmienkach určovania a vyberania 
miestneho poplatku za KO a DSO, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta Galanta 
č. 15/2020. 

10. Návrh VZN mesta Galanta č. .../2021, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta 
Galanta 6/2016 o nakladaní s KO a DSO na území mesta Galanta v znení 
neskorších zmien a doplnkov 

11. Žiadosť spol. Ághstav spol. s r.o. o refundáciu nákladov spotreby el.energie na 
sústave vereného osvetlenia v lokalite IBV Hody Západ  

12. PHSR mesta Galanta na roky 2021-2027  
a. životné prostredie 
b. hospodársko– ekonomický potenciál a cestovný ruch 
c. smart cities 

13. Návrh rozpočtu OKS a ŽP na rok 2022 
14. Projekt Interreg 2022 – Tata, Želiezovce, Galanta – záznam z pracovného 

stretnutia + ústna informácia 
15. Založenie OOCR Matúšova zem – Mátyusföld – ústna informácia 
16. Slávnostné otvorenie južnej veže kaštieľa – ústna informácia 
17. Zriadenie TIK – ústna informácia 
18. Rôzne  
19. Záver 



K bodu č. 2 
Žiadosť o pridelenie priestorov pre stálu expozíciu „História židovskej kultúry             
v Galante“ 
 
Materiál predložil Mgr. Kolek, riaditeľ MsKS.  

Mgr. Biró – súhlasí so zriadením výstavy, avšak má informáciu, že v predmetných 

priestoroch sa buduje turistická kancelária. 

Mgr. Sláviková – mesto Galanta bolo úspešné v 3. kole výzvy TTSK na rozvoj 

cestovného ruchu a reg.rozvoja. V predmetných priestoroch bude zriadená turist.-

inform. Kancelária (TIK). Podporuje zriadenie expozície, avšak navrhuje stretnutie 

v užšej skupine k výberu nových priestorov na jej zriadenie. Má informáciu, že p. Fahn, 

zástupca ŽNO sa stretol s riaditeľom Vlastivedného múzea v Renesančnom kaštieli 

(RK), hovorili aj o rozšírení miestopisu Galanty o túto expozíciu.  

Mgr. Kolek – komisie kultúry a investičná dali súhlasné stanovisko k materiálu. Do 

dnešného dňa nemá MSKS oficiálnu informáciu, že sú predmetné priestory už 

obsadené. Predmetnú žiadosť riešime od roku 2018. Žiada, aby do budúcna bolo 

MSKS informované včas, aby sme sa vyhli takýmto nedorozumeniam.  

P. Smrtník – reagoval na ponuku spolupráce Vlastivedného múzea, bola by to 

možnosť. Čo vytkol, boli by v rámci veľkej expozície, nemali by ucelený samostatný 

priestor. Potrebovali by priestory, ktoré je možné využívať cez víkend, nakoľko 

návštevníci prichádzajú najmä zo zahraničia v nemalých počtoch a najmä cez víkendy. 

Ak má mesto iný zámer v neogotickom kaštieli (NgK), žiada o poskytnutie iných 

priestorov. Bude to expozícia otvorená aj pre verejnosť. 

Mgr. Biró – je za, aby boli v priestoroch NgK. Do sev. krídla sa už nezmestí expozícia?  

Mgr. Kolek – sev. krídlo je zaplnené, zostala im jedna miestnosť, ktorú by si nechali 

ako šatňu pre účinkujúcich. 

Z. Gauliederová – bola pozrieť priestory v NgK, informačné centrum tam podľa jej 

názoru nemá zatiaľ čo robiť, kým NgK nie je opravený. TIK patrí do centra mesta. Táto 

komunita je tu od 17. storočia. Zlikvidovali sa im stavby, treba im dať tieto priestory na 

prezentáciu ich minulosti a kultúry. Gróf Esterházy im dal pozemok do večného 

užívania na postavenie synagógy, určite by mali dostať priestor v esterházyovských 

kaštieľoch. Tri roky nedostali odpoveď, zaslúžia si to. 

P. Paška – konzultoval tieto veci s predsedom Židovskej náboženskej obce (ŽNO)                  

v Galante, tiež by sa mu viac pozdávalo rozšírenie expozície miestopisu v RK                          

v spolupráci s Vlastivedným múzeom. Chceme im dopriať priestor, ale musí to mať 

hlavu aj pätu. JV veža mala byť súčasťou širšej expozície, táto kancelária má byť 

zázemím pre pracovníkov a aj priestorom, kde si návštevníci na konci prehliadky 

zakúpia suveníry, upomienkové predmety a dozvedia sa ďalšie tipy na výlety. 

Mgr. Biró – zaujímal sa, či zariadenie TIK je premiestniteľné. 

Mgr. Sláviková – dodala, že túto žiadosť sme mali v komisii už aj v roku 2019, kedy sa 

to posunulo z dôvodu realizácie obnovy južnej veže. Komisia kultúry vtedy dala tiež 

také stanovisko, aby si žiadatelia prešli so správcom NgK a vybrali vhodné priestory 

pre expozíciu. Až teraz bola predložená nová žiadosť, v ktorej žiadatelia uvádzajú, že 

majú záujem o väčší priestor, dostupný aj počas víkendov. Nevie, či je vhodné, aby 

s návštevami prechádzali napr. cez priestory južnej veže alebo mali kľúče od hlavnej 

budovy, nakoľko si priestory chcú v budúcnosti sami prevádzkovať a spravovať. V NgK 

určite budeme vedieť nájsť priestory, napr. aj v južnom krídle, kde by mali priamy vstup 

z nádvoria a mohli mať kedykoľvek prístup do svojej expozície. Ale vyžaduje si to užšie 



stretnutie, rokovanie, aby sme si spravili konkrétnejšiu predstavu o fungovaní.  

V priestoroch TIK sa robia omietky, podlaha, vymenia sa dve okná, robí sa nová 

elektroinštalácia a zariadenie bude premiestniteľné. Získané fin. prostriedky mohlo 

mesto využiť tak ako bola podaná žiadosť. Vlastivedné múzeum nám zároveň 

zapožičia maketu zbúranej kaplnky aj s kamenným erbom do týchto priestorov, ktoré 

tiež úzko súvisia s rodom Esterházy. V budúcnosti si vie predstaviť v priestoroch TIK-

u práve expozíciu venovanú Imrichovi Esterházymu a o zbúranej kaplnke. TIK by sa 

jej viac pozdával napr. v priestoroch sev. krídla kaštieľa, ktoré je hneď pri parkovisku, 

je dostupnejšie a lepšie štartovacie miesto pre prehliadky kaštieľa aj mesta. 

V budúcnosti sa dá všetko premiestniť podľa aktuálnych potrieb. Zároveň sa založila 

oblastná organizácia CR so sídlom v NgK, ktorá by tiež mohla prevádzkovať TIK, 

avšak kým nemá pridelené IČO, nevieme sa pohnúť ďalej. Keby bola kancelária TIK 

prevádzkovaná práve oblastnou organizáciou, mesto by s ňou nemalo výdavky, či už 

personálne alebo prevádzkové. Navrhuje stretnutie a diskusiu v užšom kruhu, ako by 

to mohlo fungovať. 

Mgr. Kolek – sev. krídlo je vyťažené a pomerne dosť navštevované. Nevidí zmysel 

rušenia a presúvania aktuálnych expozícií. Zo skúseností z iných miest, TIK sa 

nachádzajú v centre mesta alebo pri cestovnom uzle, napr. pri žel. alebo autobus. 

stanici. Považuje za nelogické, aby návštevníci museli prejsť od stanice celé mesto, 

aby v kaštieli získali informácie o atraktivitách mesta. Zaujímal sa, prečo nie sú 

prizývaní na rokovania, ktoré sa týkajú MsKS. Nevedel ani o stretnutí zástupcov ŽNO 

a múzea. Ako správca nevedel ani o realizácii obnovy južnej veže, ani o budovaní TIK 

a musí hasiť rastúce faktúry za energie, ktoré ani nemajú v rozpočte. Bol by rád, keby 

na nasledujúce stretnutia boli prizvaní aj zástupcovia MsKS, tiež zamestnávajú 

odborných zamestnancov, radi predstavia svoje nápady. Ako riaditeľovi je mu trápne, 

že táto organizácia ich oslovuje od r. 2018 a my im nevieme do dnešného dňa dať ani 

priestor.  

Z. Gauliederová – my im nevieme dať ani odpoveď. Tento materiál prešiel cez dve 

komisie a mal by ísť do zastupiteľstva, pritom predmetný priestor nie je voľný. 

Mgr. Biró – nie je si istý, či predchádzajúce dve komisie vedeli o existencii turist. 

kancelárie v predmetných priestoroch. 

P. Smrtník – na kult. komisii neodznelo, že predmetné priestory sú obsadené, čo mení 

situáciu. Nevidí do tejto problematiky. Nebudú robiť nič, čo by nevyhovovalo záujmom 

mesta. Na komisii je preto, aby predstavil zámer. NgK by sa na to hodil aj z historického 

hľadiska. S riaditeľom múzea má dobrý vzťah, vie im vyjsť v ústrety, tiež sa zaujímal 

o túto tému. Výstava by mohla byť na veľmi vysokej úrovni. Z pohľadu historického, 

tradičného, kultúrneho a iných aspektov, by sa však najviac hodil do priestorov NgK.  

Ing. Zeleňák – neprichodí mu správne riešenie dávať TIK do kaštieľa, malo by to byť   

v centre mesta. Spol. Bysprav neustále vydáva VOS na prenájom nebyt. priestorov na 

Vajanského, nevedia obsadiť priestory, už dávno tam mohla byť TIK.  

Mgr. Psota – treba byť uzrozumený s tým, že mesto Galanta podpísalo s TTSK zmluvu 

o prijatí dotácie na obnovu predmetných priestorov. S tým sa treba zmieriť. Výsledkom 

tohto rokovania môže byť, že sa nájdu nové priestory. Žiadateľ má záujem aj o obnovu 

priestorov, na záver popísal kroky, ako by sa malo v tejto veci postupovať. 

Mgr. Biró – nie sme Praha, že hocikde dáme TIK. Nie každý návštevník nájde TIK           

v centre mesta. Máme v meste jeden klenot, čím je NgK, aj tak chceme, aby 

návštevníci prišli do kaštieľa. Tu sa môžu poskytovať informácie nielen o mieste, ale 

aj o atrakciách v regióne. Apeluje však na chýbajúcu komunikáciu so správcom 



budovy. Na záver vyzdvihol túto pozitívnu situáciu, že kaštieľ sa napĺňa životom. 

Rekonštrukcia si vyžaduje nemalé fin. prostriedky, každá dotácia je potešujúca. 

Navrhuje, aby po tejto komisii vznikla užšia pracovná komisia k tejto veci, navrhol do 

nej zástupcu MsÚ, OZ Shalom, ŽNO, člena Komisie OSCRaRR a zástupcu OZ NKGA. 

Výstup z tejto komisie by bol prezentovaný na MsZ.  

P. Smrtník – poďakoval za priestor na vyjadrenie a bude rád, keď všetci napomôžu 

tomu, aby tento zámer mohol byť zrealizovaný. 

P. Paška – TIK na stanici nemá zmysel, nakoľko ajtak všetci pôjdu k nášmu klenotu. 

Ak má v TIK osobu, ktorá poskytne informácie o atrakciách, zároveň vie sprevádzať 

návštevníkov, už mesto ušetrí jednu pracovnú silu. NgK nie je na konci mesta, okolitou 

výstavbou a rozvojom mesta sa dostal do centra Galanty.  

F. Psota – zastáva sa názoru ako p. Zeleňák.  

M. Tószegi – predmetný materiál nemá žiadny zmysel, v tomto momente je 

bezpredmetný. Požiadal predstaviteľov subjektov odhliadnuť od osobných 

nezrovnalostí a začať komunikovať.  

Mgr. Sláviková – po doručení materiálu na predloženie do komisie, kontaktovala 

riaditeľa MSKS, že na predmetné priestory získalo mesto dotáciu z TTSK a bude sa 

tam realizovať TIK, aby sa materiál stiahol alebo prerobil. Mohli sme sa vyhnúť tejto 

diskusii. 

Mgr. Kolek – do dnešného dňa nemá oficiálne stanovisko z mesta, že sú predmetné 

priestory obsadené. 

Mgr. Biró – ukončil rozpravu a požiadal Mgr. Slávikovú zvolať užšiu pracovnú skupinu, 

ktorej výstup bude zaradený na rokovanie MsZ. 

Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a jednomyseľne odporučila zriadiť 
užšiu pracovnú skupinu vo veci umiestnenia expozície v zložení: 
– zástupca MsÚ, MsKS, OZ Shalom, Židovskej náboženskej obce, Komisie 
OSCRaRR – p. Gauliederová a OZ NKGA.  
 

 

K bodu č. 3  

Činnosť TSMG – ústna informatívna správa 

 

Ing. Poľakovský, riaditeľ TSMG informoval členov komisie ohľadne noviniek a aktivít 

TsMG. Boli dokončené orezy brestovcov na Hlavnej ul., momentálne prebieha zber 

lístia, montáž vianočnej výzdoby, prebieha montáž zimnej techniky, spúšťa sa zimná 

údržba, nakoľko už hlásia mrazy a sneženie pre našu oblasť.  

F. Psota – poďakoval TsMG, že využili počasie na úpravu zelene a zber lístia. 

 

Stanovisko Komise OSCRaRR: 

- 

 

K bodu č. 4 

Pohrebiská v Galante - informatívna správa  

Materiál predložil Ing. Ján Poľakovský, riaditeľ TsMG. Materiál bol spracovaný 
správkyňou cintorína. Boli podchytené nejaké úlohy, plány, aby do budúcnosti boli tieto 
problémy eliminované a situácia sa nezhoršovala. Predstavil aj finančnú kalkuláciu. 



Aktuálne poplatky nezohľadňujú reálne náklady na údržbu hrobových miest. Navrhuje 
úpravu poplatkov, v minulosti boli len preklopené zo SK na EUR, neboli nikdy reálne 
vykalkulované.  
Mgr. Biró – vyjadril svoj názor k poplatkom a zaujímal sa o kolumbárium, ten by riešil 
kapacitné problémy cintorínov. 
P. Paška – je to zapracované v rozpočte na r. 2022. 
F. Psota – zaujímal sa o spôsob a štýl pochovávania a realizácie hrobov na novom  
cintoríne. Keď naprší, nedá sa tam chodiť, nie je tam poriadok, nedodržiavajú sa 
pravidlá, areál sa nedá kosiť. Nemá to žiadny poriadok. Ako príklad uviedol trnavský 
cintorín, kde je to riešené systematicky a esteticky. 
Ing. Poľakovský – problém cintorína je vážny v tom, že čím ďalej je piesčité podložie 
a hroby sa zosúvajú a znižuje sa počet hrobových miest. O pár rokov opäť nebudeme 
môcť pochovávať, lebo nebudeme mať kapacity 
Z. Szelle – žiadal opraviť schody do domu smútku v exteriéri. 
Ing. Poľakovský – opravovali dlažbu v dome smútku, preverí, či aj v exteriéri. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a jednomyseľne zobrala na vedomie 
bez pripomienok. 
 
 
K bodu č. 5 
Návrh na vyhlásenie OVS na nebytový priestor na ul. Hlavná č. 946 v správy 

spoločnosti Bysprav spol. s r.o. (Bepon) 

 

Materiál predložil M. Fukas, konateľ spol. Bysprav spol. s r.o.. 

P. Paška – dodal, že eviduje záujem o predmetné priestory.  

Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a jednomyseľne ho odporučila 
predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva v Galante bez pripomienok.  
 
 
K bodu č. 6 

TC Galandia – informatívna správa o rekonštrukcii (ORVaSSÚ) 

Materiál predložila Mgr. Ing. Veselá, vedúca OSVaSSÚ a dodala, že je podaná žiadosť 
o termín na kolaudačné konanie dňa 7.12.. Spol. Avastav ako zhotoviteľ svoje práce 
dodal, prebieha posledné doúčtovanie. Stavba je viacmenej pripravená, revízie okrem 
jednej sú dodané. Sú tam problémy so spodnou vodou v suteréne pri čerpadlách, ale 
rieši sa to. Ak bude pršať, uvidíme aká bude situácia. 
Z. Szelle – Avastav nás presviedča, že je to spodná voda, jeho názor je, že je to 
dažďová voda. Keď prší, zateká v časti, kde sú motory. Za 14 rokov čo TCG fungovala, 
nikdy tam podľa údržbárov nebola spodná voda, teraz keď prší tam zateká, odkedy 
bola spravená izolácia. Spravili rôzne opatrenia, uvidí sa, ako sa to bude správať. 
Spravil aj zátopovú skúšku, podľa generálneho projektanta je to zle zaizolované. 
P. Paška – generálny projektant povedal, že neboli dodržané postupy, budeme žiadať 
nápravu na náklady spol. Avastav. Máme tam zádržné 10%, keď to nespravia, 
spravíme to my a odpočíta sa im to.  
Mgr. Biró – obáva sa, že sa nestihne kolaudačný termín. 
Z. Gauliederová – zaujímala sa, ako bude mesto postupovať, ak nebude včas 
zhotovená revízna správa a či ešte prší do budovy. 



Mgr. Ing. Veselá – uvidí sa podľa situácie po víkendovom daždi.  
Z. Szelle – tento problém rieši s Avastavm už asi dva mesiace. Zateká v priestoroch 
nad jedálňou, táto časť však nebola súčasťou rekonštrukcie Galandie. Musíme počkať 
na dážď, ale vie si predstaviť, že robotníci tam niečo poškodili počas montáže strechy. 
Predmetom jednania bude aj špinavá voda v podlahovom kúrení. Za čistenie 
podlahovky si vyfakturovali 3000 €, avšak nespravili to čo malo byť. Nevieme spustiť 
tepelné čerpadlá, lebo na potrubiach sa nerobila základná údržba, sú zanesené 
bordelom, nefunguje kúrenie. Bude sa to riešiť zrejme tiež zádržným. Urobia všetko 
preto, aby 7.12. bola Galandia schopná kolaudácie. Spísal zoznam činností, ktoré mali 
byť zahrnuté do rekonštrukcie, ktoré neboli predmetom projektovej dokumentácie. 
Budúci týždeň sa bude navážať nábytok do bazénovej haly, montovať osvetlenie, 
snažia sa robiť, čo sa dá. Najväčší problém je nefunkčné kúrenie, to však nemá vplyv 
na kolaudáciu.  
Mgr. Ing. Veselá – kúrenie nebolo predmetom stavebného povolenia, ale spravia sa 
revízie. 
Z. Gauliederová – kedy sa plánuje otvorenie keď sa stihne skolaudovať v danom 
termíne? 
P. Paška – písal sa email na ministerstvo ohľadne postupov, keďže Galandia mala byť 
otvorená k 31.12. a kvôli aktuálnym opatreniam nie je možné teraz otvoriť. Keby sme 
boli v červenej zóne, môžeme pustiť do aquaparku 10 očkovaných, v bordovej len v tej 
situácii, keď by sme poskytovali aj ubytovanie. 
Z. Szelle – potrebujeme mať skolaudovanú Galandiu a povolenia od hygieny, aby mohli 
poslať doklady na ministerstvo. Sú objednané rozbory vody a pripomienkovanie 
prevádzkových poriadkov. Intenzívne na tom pracujú, aby sa dalo všetko do poriadku. 
Mgr. Biró – zaujímal sa, či stačia fin. prostriedky schválené na znovuotvorenie 
prevádzky. 
Z. Szelle – finančné prostriedky by stačili, keby činnosti v súpise, ktorý doložil, boli 
zapracované v projektovej dokumentácii. Z pôvodných 400 tisíc € na znovuotvorenie 
bolo už asi 200 tisíc minutých na stavebné práce. Snaží sa šetriť každé euro čo sa dá, 
využije sa aj záložné. Súpis je informatívny, nežiada ním nové finančné prostriedky. 
P. Paška – celý konflikt spočíva v tom, že stavebný dozor z mesta im neuznal práce 
za vyše 400 tisíc eur, oni trvajú na tom, že to bolo spravené v súlade s PD.  
Gauliederová – mali by byť ochotní a ústretoví to opraviť, lebo sa im predlžoval termín. 
Mali s tým extra náklady, ktoré však nie sú naším problémom. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a hlasovaním  4 za, 1 nehlasoval, ho 
zobrala na vedomie. 
 
 
K bodu č. 7  
Galandia s.r.o. – informatívna správa (a-d) 

Informatívnu správu o fin. pláne a pohyboch na účtoch predložil Z. Szelle, konateľ spol. 
Galandia s.r.o.. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a hlasovaním 4 za, 1 člen nehlasoval, 
ho zobrala na vedomie. 
 
 
K bodu č. 8 



Návrh VZN mesta Galanta č. .../2021, o miestnom poplatku za rozvoj, ktorým sa 
mení a dopĺňa VZN mesta Galanta č. 12/2019 v znení VZN mesta Galanta                       
č. 13/2020 
 
Materiál predložila Ing. Katonová, vedúca FaMO.  
Z. Szelle – teraz sme zaviedli poplatok za rozvoj, a po roku ho ideme zdvojnásobovať?  
P. Paška – pripravuje sa rozpočet, hľadajú sa fin. prostriedky na investície potrebné 
realizovať v meste. Ministerstvo tlačí na to, aby sa navyšovali miestne dane. Keď si 
má vybrať, či majú platiť noví obyvatelia, ktorí sa neprihlasujú na platenie daní, alebo 
starousadlíkom, vyberá si nových prisťahovalcov. 
Z. Gauliederová – dvojnásobné navýšenie sa jej zdá vysoké.  
P. Paška – v Dunajskej Strede je tiež 30 € poplatok. Šaľa jeden rok nemala poplatok 
za rozvoj, ale už ho zavádza. Je tu stavebný boom, treba ho využiť. Vláda sa zaviazala, 
že bude znižovať dane z príjmov a bude zvyšovať majetkové dane, ktoré chcú zvýšiť 
až 4-násobne. Nepozdáva sa mu zdvíhanie daní obyvateľom, ktorí tu už dlhšie bývajú, 
ale tým ktorí do mesta len prichádzajú.  
Mgr. Biró - navrhol rozdeliť navýšenie dane tak, že nechať daň za rozvoj pre byty                  
a domy na 15 € a podnikateľskú sféru na 30 €. 
Z. Gauliederová – je za odčlenenie dane, ale teraz je rozmach výstavby rodinných 
domov. 100 % navýšenie považuje za vysoké. Dala pozmieňujúci návrh na 23 € pre 
všetkých, ktorý hlasovaním 1 za, nebol prijatý.  
Komisia následne hlasovala pôvodný návrh, 30 € pre všetkých, ktorý jednomyseľne 
nebol prijatý.  
Z. Szelle dal ďalší pozmieňujúci návrh, 15 € a) na stavby na bývanie, b) c) d) e)- 30 €- 
4 za, zdržal 1 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a hlasovaním 4 za, 1 sa zdržal, ho 
odporučila predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva v Galante 
s pripomienkou: 

-  a) stavby na bývanie ponechať pôvodných 15 €,  
-  b) c) d) e) navýšiť na 30 €. 

 
 

K bodu č. 9 
Návrh VZN mesta Galanta č. .../2021, o podmienkach určovania a vyberania 
miestneho poplatku za KO a DSO, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta Galanta 
č. 15/2020 
 
Materiál predložila Ing Katonová, vedúca FaMO a dodala, že sadzba by sa mala 
navýšiť na 39,02 € na rok/osoba. 10 € na rok zvýšenie za množstvový zber. Pri tomto 
navýšení ešte stále nepokrývame ani bežné náklady. Sme v mínuse asi 96 tisíc €.  
P. Paška – za túto sumu by sme vedeli vyasfaltovať 3 nové ulice ako teraz na N. Dobe. 
Mgr. Biró – predminulý rok sme navyšovali ráznym krokom, predtým dlho nie.  
F. Psota – separácia mala ľudom umožniť, aby bol lacnejší poplatok. Nevieme si to 
však ustrážiť. Nikto to nesleduje. Vznik skládok tvorí navyšovanie nákladov TsMG. 
Nikto to tu nerieši. Nezodpovední by už mali byť pokutovaní. Zvýšenie poplatku 
nepodporí. 
Z. Gauliderová - zvýšenie poplatkov nepovažuje za dobrý nápad. Radšej podporí 
osvetu. Nechce zaťažiť ľudí po covide. 
Ing. Katonová – ak nenavýšime, nebudeme pokrývať náklady z príjmov, čo však zákon 



nepovoľuje. Skutočnosť však ukazuje niečo iné, ako čo sme predpokladali.  
Z. Szelle – separácia ide podľa jeho názoru čím ďalej tým horšie. Viac obyvateľov sa 
sťažuje na to, že všetky zložky odpadu dávajú do jedného zberového vozidla. Vidí 
dianie na nových sídliskách, ľudia sa tam sťahujú, vyhadzujú krabice, stavebný 
materiál, nie sú ochotní to zobrať na zberný dvor, neseparujú. Ľudia sú nepoučiteľní.  
M. Tószegi – súhlasil s p. Szellem, na vlastné oči videl ako rôzne zložky odpadu 
odváža jedno a to isté vozidlo. Ľudia sú potom pohoršení a neseparujú. 
P. Paška – keď zdvihneme poplatok, rozdiel bude 96 tisíc eur, keď nie rozdiel bude 400 
tisíc €. Pokiaľ sa jedná, o to, že všetko sa hádže do jedného auta, ten odpad sa berie 
do separačnej haly, kde sa to triedi. Komunál ide do Č. Vody na smetisko. Budúci rok 
pôjdu do komunálu aj psie exkrementy, musíme vymyslieť ako to spravíme so 
zápachom. Kontrolu separácie nevieme spraviť na sídliskách, len pri rodinných 
domoch. Úroveň separácie, ktorú vykazujeme, máme aj vďaka tomu, že tu máme firmy, 
ktoré odpad zbierajú a separujú. Poplatky za skládkovanie každý rok stúpajú. Žiada 
členov o zváženie situácie.  
Z. Gauliderová – dá sa to spraviť pri RD, nie pri obytných domoch.  
F. Psota – minulý rok sme rozdali kompostéry zdarma, ktoré ľudia zrejme využívajú. 
Avšak časom si ľudia rozmyslia, či sa tomu budú venovať, lebo kompost sa vytvorí až 
po niekoľkých rokoch. Na zberné miesta sa umiestnili hnedé nádoby na kuchynský 
odpad, z ktorých tiež vytekali rôzne tekutiny a v lete sa z nich šíril smrad.  
Mgr. Biró – ľudia nevidia zmenu za posledné dva roky, keď opäť navýšime poplatky, 
budú pohoršení. Žiadnu kampaň sme nerobili, aby dodržiavali pravidlá. Treba sa 
presne vyjadriť, že ak tu nezavedieme systém, navýšime popolatky. 
M. Tószegi – zvýšenie poplatku za KO bude viesť k nespokojnosti ľudí do takej miery, 
že zabudnú na farbu kontajneru. Treba im vysvetliť dôvody, inak to budú robiť 
naschvál. Mesto potrebuje financie na vývoz smetí, ale ľudí týmto spôsobom 
nepresvedčíme, bude to mať opačný efekt. 
P. Paška – nemyslí si, že to bude mať opačný efekt. Dodal, že navýšenie poplatkov sa 
netýka seniorov. Tým sa zvýši poplatok len o cca 3 €.  
Z. Gauliederová - navrhla, keby sa nechali poplatky a spraví sa propaganda s tým, že 
ak sa nepoučíme, zvýšime poplatky na maximum. Musíme robiť osvetu v školách aj 
na verejnosti. Nebudú robiť proti, ale za.  
P. Paška – osvetu robíme. 
M. Tószegi – navrhuje poslať domácnostiam do schránok výzvu, že ak sa nebude 
separovať, čaká nás zvýšenie poplatkov. Treba domácnosti vyzvať k lepšiemu prístupu 
k separovaniu a dať im na vedomie možné sankcie.  
P. Paška – môžeme to prehnať cez soc. siete alebo s regionálnou TV, ukázať ľudom 
ako separovať. Teraz sa prípadne môže navýšiť menším rozdielom. 
  
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a jednomyseľným hlasovaním proti ho 
v tejto forme neodporučila predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva 
v Galante. 
 
 
K bodu č. 10 
Návrh VZN mesta Galanta č. .../2021, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta 

Galanta 6/2016 o nakladaní s KO a DSO na území mesta Galanta v znení 

neskorších zmien a doplnkov 

Materiál predložil Mgr. M. Psota, viceprimátor mesta. Upriamil pozornosť na zmeny 



a nové body návrhu VZN. 
Z. Gauliederová - je proti, aby sa realizovali polopodzemné a podzemné kontajnery v 
meste. Aj keby to vybudoval niekto iní, potrebujeme fin. prostriedky na odvoz odpadu 
a tiež na to nemáme techniku. 
Mgr. Biró – odporučil hlasovať samostatne za body 1-4 týkajúce sa polopodzemných 
kontajnerov a potom za body 5-8, ktoré sa týkajú kompozitných obalov. 
Z. Gauliederová – navrhuje vyňať podzemné a polopodzemné kontajnery z VZN. 
Mgr. Psota – zaujímal sa, v čom vidí problém, nakoľko všetky konfliktné pripomienky 
boli odstránené. 
Z. Gauliederová - nemáme to vo VZN, nemáme na to techniku ani fin.prostriedky. 
Ukončime čo bolo začaté, máme schválené gabiónové stojiská, ktoré fungujú. Ako to 
môžeme dať do podmienok, keď vo VZN nám to nefiguruje.  
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a hlasovaním 1 za, 3 sa zdržali                    
a 1 proti, navrhla vypustiť body 1 – 4 a hlasovaním 3 za, 2 sa zdržali, súhlasila 
so zapracovaním bodov 5 – 8 návrhu VZN.  
Takto predložený materiál komisia odporučila predložiť na rokovanie Mestského 
zastupiteľstva v Galante. 
 
 
K bodu č. 11 
Žiadosť spol. Ághstav spol. s r.o. o refundáciu nákladov spotreby el.energie na 

sústave vereného osvetlenia v lokalite IBV Hody Západ  

Materiál predložila Mgr. Sláviková, referent OKSaŽP.  
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a jednomyseľným hlasovaním proti ho 
neodporučila predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva v Galante. 
 
 
K bodu č. 12 
PHSR mesta Galanta na roky 2021-2027  

a) b) Materiál predložila Mgr. Sláviková, referent OKSaŽP.  
 

c) Materiál predložila PhDr. Mazsárová, projektová manažérka mesta Galanta. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a jednomyseľne ho zobrala na 
vedomie a zapracované časti odporučila predložiť na rokovanie Mestského 
zastupiteľstva v Galante bez pripomienok. 
 
 
K bodu č. 13 
Návrh rozpočtu OKS a ŽP za rok 2022 

Materiál predložila Mgr. Sláviková, referent OKS a ŽP. Popísala nové, prípadne 
navýšené položky. 
F. Psota – zaujímal sa, či je sťahovanie Byspravu v pláne rozpočtu. 
P. Paška – pracuje sa na projekte klientského centra a vzduchotechniky vo veľkej 



zasadačke a pri tejto príležitosti by sa v lete mohol Bysprav sťahovať do budovy MsÚ. 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala, zobrala jednomyseľne na vedomie 
a odporučila ho predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva v Galante bez 
pripomienok. 
K bodu č. 14 
Projekt Interreg 2022 – Tata, Želiezovce, Galanta – inf. správa 
 
Materiál predložila Mgr. Sláviková, referent OKS a ŽP. Predložila záznam z rokovania 
v Tate a dodala, že v polovici decembra je plánované stretnutie zástupcov 
spomenutých troch miest, aby sa dohodli na spoločnom cieli projektu a vymedzili 
rozsahy činností. 
Mgr. Biró – počas otvárania južnej veže, bol tu jeden poslanec zo Želiezoviec kvôli 
tomuto projektu. Bude to plus, keď niečo získame z Interregu.  
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál zobrala jednomyseľne na vedomie bez 
pripomienok. 
 
 
K bodu č. 15 
Založenie OOCR Matúšova Zem – Mátyusföld – ústna informácia 
 
Mgr. Sláviková, referent ORM a ŽP - 28.10.2021 sa v NgK konalo ustanovujuce Valne 

zhromaždenie Oblastnej organizácie CR Matúšova zem – Mátyusfold. Minulý týždeň 

boli potrebné dokumenty odovzdané na registráciu organizácie na Ministerstve 

dopravy a čakáme na registráciu. 

Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál zobrala jednomyseľne na vedomie bez 
pripomienok. 
 
 
K bodu č. 16 
Slávnostné otvorenie južnej veže kaštieľa – ústna informácia 

 

Mgr. Sláviková, referent ORM a ŽP - dňa 11.11.2021 sa v poobedných hodinách 

uskutočnilo slávnostné otvorenie veže. Zúčastnili sa ho predstavitelia Ministerstva 

kultúry a TTSK, mesta, poslanci MsZ a realizátorov stavebných prác a expozícií. 

Z dôvodu aktuálnych protipandemických opatrení bolo možné prizvať maximálne 25 

osôb. Dolaďuje sa zúčtovanie fin. prostriedkov a expozície s Vlastivedným múzeom 

a p. Pekarovičom.  

Mgr. Biró – VUC pomohla so zariadením, bez ktorého by to nebolo také atraktívne. 

P. Paška – bolo to spomínané v médiách, avšak nebolo to spomenuté v každej 

reportáži po zostrihaní. Aj mesto prispelo, žiaľ ani tieto informácie neodzneli. 

Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál zobrala jednomyseľne na vedomie bez 
pripomienok. 
 



K bodu č. 17 
Zriadenie TIK – ústna informácia 
 

Mgr. Sláviková, referent OKS a ŽP – absencia TIK rezonovala na tejto komisii už 
dlhodobo. Keď TTSK vypísalo výzvu na rozvoj CR a reg. rozvoja sa mesto hneď 
zapojilo s projektom vybudovania TIK v NgK. Úspešní sme boli až v 3. kole, v polovici 
októbra. Mesto získalo dotáciu vo výške 31 000 €, z toho sa spravia omietky, podlahy, 
kúrenie, elektroinštalácia a vymenia sa dve okná. Súčasťou je aj zariadenie.  
P. Paška – zvažujeme, že by TIK prevádzkovala oblastná organizácia. Odľahčili by 
sme mesto. Hľadáme riešenia, aby to bolo čo najlepšie. 
Mgr. Biró – NgK je rarita, je to hlavná mestská atrakcia, elegantné priestory stoja za 
pozornosť návštevníkov. Návštevník neoľutuje, že sa tu zastaví, túto atrakciu sa oplatí 
ponúkať. Jedna informačná tabuľka vyrieši 
P. Paška – po rokoch bude otvorená Galandia, návštevníci môžu ísť aj do kostola, 
kaštieľov, navštívia atrakcie v okolí, už sa tu môžu zdržať aj celý víkend. 
M. Tószegi – TIK nikto nebude na začiatku hľadať v kaštieli. Väčšinou ich ľudia hľadajú 
v priestoroch mestských úradov alebo kultúrnych stredísk. Takýto je slovenský trend. 
Bude treba ľudí naučiť, že to tam je.  
Z. Szelle – mestské úrady v niektorých iných mestách sú v historických budovách, 
ktoré sa nedajú porovnať s našou. 
P. Paška – diskutovalo sa aj o tom, aby sme to spravili na meste. Stanica od kaštieľa 
nie je ďaleko a vlakom k nám chodí už minimum ľudí.  
M. Tószegi – na stanici stačí jedna veľká informačná tabuľa, ktorá ľudí navedie kadiaľ 
ísť. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia predložený materiál prerokovala a zobrala jednomyseľne na vedomie 
bez pripomienok. 
 
 
K bodu č. 18  
Rôzne 

a) Odmeny neposlancom 
Mgr. Biró – navrhol schváliť odmeny členom komisie z radov neposlancov v plnej 
výške. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Členovia komisie jednomyseľne schválili odmeny členov komisie z radov 
neposlancov v navrhnutej plnej výške. 
 
 

b) Vianoce v Galante a Silvester 2021 
P. Paška  – na komisii kultúry sa dohodlo, že v prípade, že sa vianočné trhy 
neuskutočnia, fin. prostriedky sa využijú na doplnenie mestskej vianočnej výzdoby 
a ohňostroj.  
Mgr. Biró – navrhol finančné prostriedky z Vianočných trhov použiť na rozšírenie 
vianočnej výzdoby v meste a rozpočet na ohňostroj ponechať v pôvodnej výške. 
 
Stanovisko Komise OSCRaRR: 
Komisia s návrhom použitia nevyčerpaných finančných prostriedkov 
z Vianočných trhov na doplnenie vianočnej výzdoby v meste 



Galanta jednomyseľne súhlasila. 
 
Po prerokovaní všetkých schválených bodov rokovania komisie pán Mgr. László Biró 
všetkým prítomným poďakoval za účasť a rokovanie ukončil.   

 
 
 

   Mgr. László Biró v.r. 
                               predseda komisie 
 
 
Zapisovateľka komisie: Mgr. Sláviková, v.r. 


